
 
Rada Miejska  

w Rakoniewicach 
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  VII/2007  
 
 
 
z VII Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

27 kwietnia 2007r., w sali Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 27 kwietnia 2007r. o godz. 11:00, 

zakończono w dniu 27 kwietnia 2007r. o godz. 13:35. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych - 1 radny. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- 0  

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- Bronisław Chałupka – usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

3. ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

4. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej w Urzędzie Miejskim,  

5. Sołtysi. 
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Porządek obrad Sesji 
 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu miasta i gminy za rok 2006. 
8. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyraŜenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu  Gminy Rakoniewice za rok 2006. 
9. Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za 2006r wraz z opinią Komisji o wykonaniu 
budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006. 

10. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyraŜenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic 
z wykonania budŜetu gminy za rok 2006. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budŜetu miasta i gminy Rakoniewice  
za rok 2006.   

12. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej.  
13. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 
16.03.2005r. w sprawie ustalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Rakoniewice, 

b) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy  
(dot. pana A. Maćkowiaka),    

c) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. ul. Zamkowej), 
d) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. Jabłonny) – dodano zgodnie  

z przyjętym wnioskiem 
e) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. Łąkiego) - dodano zgodnie  

z przyjętym wnioskiem 
f) zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007. 

14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

VII/54/2007 

VII/55/2007 

VII/56/2007 

VII/57/2007 

VII/58/2007 

VII/59/2007 

VII/60/2007 

 

 

 

str. 11 - 12. 

str. 12 - 13. 

str. 13 - 14. 

str. 14 - 15. 

str. 15. 

str. 15 - 16. 

str. 16 - 18. 

 

Uchwała Nr  
XXXIV/348/2005  
z 28.12.2005r.  
w sprawie uchwaleniu 
budŜetu miasta i gminy 
Rakoniewice na rok 
2006 z późniejszymi 
zmianami 

 

str. 9 - 11 
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Przebieg VII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 27 kwietnia  2007r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości, w tym panią GraŜynę Willmann – 

Wicestarostę Powiatu Grodziskiego  i sołtysów. 

Stwierdzając prawomocność obrad, Przewodniczący poinformował, Ŝe na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada moŜe 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu 

dwóch dodatkowych projektów Uchwał – w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 

Grodziskiemu (dot. Jabłonny) oraz w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu 

(dot. Łąkiego). Wyjaśnił, Ŝe radni znają tę sprawę, poniewaŜ analizując projekty Uchwał na 

posiedzeniu Komisji okazało się, Ŝe w jednym projekcie Uchwały zawarte są trzy kwestie, 

dotyczące trzech miejscowości. Radni stwierdzili, Ŝe lepiej byłoby, gdyby sprawy te zostały 

rozdzielone na trzy projekty Uchwał (stąd proponowana zmiana do porządku obrad). 

Przewodniczący zaproponował, aby te projekty Uchwał podjąć przed zmianami do budŜetu. 

 

Radni nie zgłosili innych wniosków do proponowanego porządku obrad, w związku z czym  

Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod głosowanie. 

 

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad głosowało 14 obecnych na 

Sesji radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła zmiany do proponowanego 

porządku obrad, a następnie odczytał obowiązujący porządek obrad. 
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr VI/2007 z VI Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłoŜony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie 

ponownie zachęcił radnych do czytania protokołów z Sesji.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła protokół z VI Sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację.  

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przedstawił informację o swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym, informując o następujących spotkaniach, działaniach i wydarzeniach, jakie 

miały miejsce od ostatniej Sesji tj. od 11 kwietnia br.  : 

- 22.04.07r. – udział w spotkaniu z Biskupem Markiem Jędraszewskim. Podjęto tam m.in. 

tematy dotyczące gminy w zakresie ogólnym, a takŜe współpracy samorządów  

z proboszczami poszczególnych parafii; 

- 20.04.07r. – udział w uroczystości pogrzebowej pana Albina Łąckiego. Przy okazji 

Przewodniczący poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięć po zmarłym. 

Dalej Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe do Rady wpłynęło pismo od mieszkańców 

Józefina, którzy zwracają się z prośbą o utworzenie sołectwa wsi Józefin. Pod prośbą 

podpisały się 44 osoby. Sprawa dotyczy grupy około 200 osób. Pan Przewodniczący wyjaśnił, 

Ŝe zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i Statutem Miasta i Gminy Rakoniewice 
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mieszkańcy mają prawo do wystąpienia z takim wnioskiem. Stwierdził, Ŝe jako samorząd 

powinnyśmy podjąć działania, by takie sołectwo powstało. Wyraził nadzieję, Ŝe odpowiednie 

słuŜby zajmą się tą sprawą. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Burmistrzowi. Przy okazji podziękował, Ŝe radni otrzymali to sprawozdanie w formie 

pisemnej.  

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce : 

a) 12.04.07r. – Gminny Konkurs Języka Niemieckiego – organizator Zespół Szkolno-

Gimnazjalny w Rakoniewicach. Burmistrz dopowiedział, Ŝe cieszy się, iŜ w szkołach 

wysłuchano jego uwag i takie konkursy są organizowane, poniewaŜ jego zdaniem daje to 

większe efekty, niŜ zmuszanie uczniów do uczenia; 

b) 13.04.07r. – Turniej Bezpieczeństwa – organizatorzy : Policja i Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Jabłonnie; 

c) 15.04.07r. – udział w Walnym Zebraniu Członków Polskiego Związku Działkowców – 

Rodzinny Ogród Działkowy im. M. Drzymały w Rakoniewicach. Burmistrz dodał, Ŝe jest 

to ciekawy sposób na relaks, a młody Prezes działa na tyle pręŜnie, Ŝe coraz częściej na 

ogródki przyjeŜdŜają osoby z Wolsztyna. Powiedział równieŜ, Ŝe ogródki działkowe 

spełniają funkcję terenu rekreacyjnego dla mieszkańców Rakoniewic, którzy lubią tam 

spacerować; 

d) 15.04.07r. – podpisanie wniosku do funduszu norweskiego; 

e) 16.04.07r. – przeprowadzenie rozmów kwalifikacyjnych na wolne stanowisko pracy  

w Urzędzie Miejskim Gminy Rakoniewice. Burmistrz stwierdził, Ŝe poziom kandydatów 

był Ŝenujący i nie wie, czy pani Skarbnik (która ma decydujący głos w tej sprawie) na 

kogokolwiek się zdecyduje; 

f) 16.04.07r. – złoŜenie wniosku do funduszu norweskiego; 

g) 18.04.07r. – udział w zebraniu mieszkańców w Tarnowie w sprawie świniarni; 

h) 18.04.07r – udział w zebraniu w Nadobrzańskim Banku Spółdzielczym. Burmistrz 

dopowiedział, Ŝe bank się rozwija, nadąŜa za zmianami (planuje się wprowadzić konta 

internetowe, a w dalszej perspektywie rachunki dewizowe); 

i) 19.04.07r. – Turniej Przedszkolaków – Grodzisk Wlkp.; 
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j) 20.04.07r. – rozmowy w sprawie elektrownii wiatrowych. Burmistrz dodał, Ŝe do około 

2020r. Polska ma posiadać 20% energii odnawialnej. Nie jest to nowy temat, tylko taki, 

który pojawia się w naszej gminie. Zdaniem Burmistrza naleŜy coś zrobić, by kilka takich 

elektrownii wiatrowych w naszej gminie powstało. Burmistrz stwierdził, Ŝe dzięki temu 

przede wszystkim do gminy wpływałby spory podatek, ponadto jest szansa na tańszy 

prąd, ze względu na krótki przesył; 

k) 20.04.07r. – udział w uroczystości pogrzebowej pana Albina Łąckiego; 

l) 22.04.07r. – Dzień Misyjny w Rostarzewie. Burmistrz dodał, Ŝe przy okazji uczestniczył 

w meczu KS„Orzeł”. Dodał, Ŝe w obydwu imprezach wzięło udział bardzo duŜo 

mieszkańców Rostarzewa, co potwierdza, Ŝe miejscowość ta jest w dalszym ciągu stolicą 

kulturalną naszej gminy, a i pod względem sportu dzieje się tam bardzo dobrze; 

m) 22.04.07r. – Powiatowy Festiwal Zespołów Śpiewaczych – Grodzisk Wlkp. Burmistrz 

dodał, Ŝe w przeglądzie udział wziął chór „Jabłonianie” oraz „Nuta w nutę”. Stwierdził, Ŝe 

rozwój tego drugiego jest bardzo duŜy i zaczyna być, po orkiestrze z Rostarzewa, 

stowarzyszeniem, którym gmina moŜe się pochwalić; 

n) 24.04.07r. – udział w Walnym Zebraniu Członków Spółki ATUT. Burmistrz powiedział, 

Ŝe jest to jeden z największych podatników w gminie (rocznie ponad 200.000 zł), który 

rozwija się dobrze, buduje następną stację paliw w województwie legnickim; 

o) 25.04.07r. – spotkanie z przedstawicielami firmy STW Finanse w sprawie eurofunduszy. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe gmina ściśle współpracuje z inną firmą, ale, jego zdaniem, 

konkurencja w kaŜdym przypadku jest dobra i naleŜy mieć rozeznanie, jaką ofertę 

przedstawiają inne firmy. Dalej Burmistrz powiedział, Ŝe myśl przewodnia tej kadencji 

jest taka, by szukać środków, gdzie się da i składać wnioski, gdzie będzie to moŜliwe. 

Zdaniem Burmistrza nie moŜe być tak, Ŝe będzie moŜna składać wnioski do jakiegoś 

programu, gmina będzie się kwalifikowała, a nie będzie wniosku składała; 

p) 25.04.07r. – udział w zebraniu członków Cechu Rzemiosł RóŜnych. Burmistrz dodał, Ŝe  

w cechu zrzeszonych jest duŜo rzemieślników z naszej gminy. Informowani są oni  

o moŜliwościach pozyskiwania środków unijnych; 

q) 26.04.07r. – udział w posiedzeniu Zarządu Związku Miejsko-Gminnego ZOSP RP. 

StraŜacy rozmawiali o zbliŜającym się święcie jednostki OSP w Tarnowie, o zawodach 

straŜackich i o udziale w zawodach w Holandii.  

Następnie Burmistrz poinformował, Ŝe gmina otrzymała promesę na 120.000 zł z WFOŚiGW 

na korzystny kredyt, na remont budynku byłego Domu Kultury. Przypomniał, Ŝe remont ten 

wyniesie około 1.200.000 zł. Zdaniem Burmistrza z tego kredytu naleŜy skorzystać, 
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zwłaszcza, Ŝe otrzymuje się go na dogodnych warunkach i jest on częściowo umarzalny. 

Dalej Burmistrz zauwaŜył, Ŝe przy wykonywaniu remontu nie da się wszystkiego 

przewidzieć, dlatego prawdopodobnie na najbliŜszej Sesji trzeba będzie dołoŜyć jeszcze 

środki do tej inwestycji. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, Ŝe wczoraj do urzędu wpłynęło pismo, gdzie 

Marszałek proponuje gminie ok. 80.000 zł na budowę drogi w Stodolsku. Burmistrz 

zauwaŜył, Ŝe ten rok jest rokiem oszczędnościowym, ale z propozycji Marszałka nie moŜna 

nie skorzystać. Za tę kwotę powinniśmy wykonać około 600 m drogi. Burmistrz dodał, Ŝe za 

te pieniądze nie moŜna wykonać innej drogi, poniewaŜ sprawa dotyczy terenów wiejskich. 

Dalej Burmistrz poinformował, Ŝe droga w Stodolsku biegnąca w prawo ma 1400 m. 

Zaproponował, by te 1400 m podzielić na pół i przygotować dokumentację na wykonanie 700 

m drogi. Dodał, Ŝe być moŜe za rok czy dwa uda się od Marszałka pozyskać kolejne środki  

i cała droga, nie z funduszy unijnych a z marszałkowskich, zostanie wykonana. Przy okazji 

Burmistrz poprosił (zwłaszcza radną T. Probst i Przewodniczącego Rady G. Tomiaka), aby 

nie wszczynać dyskusji, w którym miejscu to 700 metrów będzie miało swój koniec. 

Burmistrz poinformował, Ŝe ZGKMWiK złoŜył wniosek o zatwierdzenie taryf za dostarczenie 

wody i odbiór ścieków. Cena wody rośnie o około 9 groszy, a ścieków spada o około 4 

grosze. Burmistrz stwierdził, Ŝe w obliczu wszystkich podwyŜek cen (zwłaszcza nośników 

energii) jest zdziwiony, Ŝe ta podwyŜka jest tak niska. Dalej Burmistrz poprosił, aby radni 

śledzili sprawę, gdyŜ Rząd zamierza zlikwidować wszystkie zakłady budŜetowe. Zdaniem 

Burmistrza nie powinniśmy czekać, tylko wykonać takie przekształcenia ZGKMWiK, Ŝe 

zanim Rząd takie dyspozycje wyda, my będziemy juŜ na to przygotowani. Dalej powiedział, 

Ŝe jeśli nie liczymy amortyzacji,  

a wszystko zaczyna nam się starzeć i jeśli nie zaczniemy wykonywać remontu, to po 

kolosalnych wydatkach na oświatę i wydatkach, które będziemy musieli ponosić  

z konieczności na kanalizację i wodociągi, nie będzie stać nas na nic. Burmistrz wyjaśnił 

równieŜ, Ŝe Sesja, na której Rada zatwierdzi taryfy, musi odbyć się do końca maja. 

Na koniec pan Burmistrz podziękował pani Wicestaroście za to, Ŝe w porządku obrad mogły 

znaleźć się trzy projekty Uchwał dotyczące współpracy ze Starostwem. Dalej zadeklarował 

(wyraŜając nadzieję, Ŝe jest to deklaracja nie tylko Burmistrza, ale i radnych), Ŝe na kaŜdy 

gest Starostwa gmina dołoŜy około 50% środków. 

 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania.  
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Przewodniczący Rady poprosił radnych o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Pkt 7. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu miasta i gminy Rakoniewice 

za rok 2006.  

Przechodząc do punktu siódmego porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił panią 

Teresę Kmiecik – Skarbnika Gminy o przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu 

miasta i gminy Rakoniewice za 2006r. 

 

Następnie głos zabrała pani Skarbnik, która przedstawiła sprawozdanie z wykonania budŜetu 

miasta i gminy Rakoniewice za 2006r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Pkt 8. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie 

wyraŜenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006.  

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos panu Józefowi Jerzemu Sieradzanowi – 

Burmistrzowi Rakoniewic, który przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego RIO w Poznaniu 

w sprawie wyraŜenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 

2006 (Uchwała Nr SO-11/13/S/Ln/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 11 kwietnia 2007r., w sprawie wyraŜenia opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006 stanowi załącznik nr 4 

do protokołu). 

 

Pkt 9. Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za 2006r wraz z opinią Komisji o wykonaniu 

budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006. 

W dalszej części posiedzenia radny Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach przedstawił Uchwałę Komisji Rewizyjnej,  

z dnia 04 kwietnia 2007r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
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Rakoniewic za rok 2006, wraz z opinią Komisji o wykonaniu budŜetu Gminy Rakoniewice za 

rok 2006 (Uchwała wraz z opinią stanowią załącznik nr 5 do protokołu).  

 

Pkt 10. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie 

wyraŜenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budŜetu gminy za rok 2006. 

Przechodząc do punktu dziesiątego porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę 

Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budŜetu gminy za 2006r. (Uchwała Nr SO-11/10/A/Ln/2007 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2007r.  

w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic z wykonania budŜetu gminy za 2006r. 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budŜetu miasta i gminy 

Rakoniewice za 2005r.   

Przystępując do rozpatrzenia sprawozdania i oceny wykonania budŜetu miasta i gminy za rok 

2006, Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. sprawozdaniem, prosząc radnych  

o zajmowanie głosu.  

 

Pierwszy głos zabrał radny Marek Maćkowiak – Przewodniczący Komisji BudŜetowej Mienia 

Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego. Powiedział, Ŝe Komisja BudŜetowa pozytywnie 

wyraziła się na temat wykonania budŜetu za rok 2006, wszystko przebiegało zgodnie  

z prawem. 

 

Dalej głos zabrał radny Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

ZauwaŜył, Ŝe Komisja po raz pierwszy analizowała wykonanie budŜetu i wydawała opinię  

w tej sprawie. Popełniono kilka błędów, ale, zdaniem Przewodniczącego, nie myli się tylko 

ten, kto nic nie robi. Komisja zwróciła uwagę na zwiększenie zadłuŜenia gminy o 20%  

w stosunku do ubiegłego roku. Przewodniczący powiedział, Ŝe zostało to wyjaśnione  

a powodem wzrostu zaległości jest to, Ŝe ujęto w nich kwoty z zaliczki alimentacyjnej  

w wysokości ponad 96.000 zł. Dalej stwierdził, Ŝe pracownicy urzędu, w celu zmniejszenia 



 11

pozostałych zaległości, wykonali swoją pracę prawidłowo (sprawa monitorowana jest na 

bieŜąco, wystawiane są upomnienia), zatem nie moŜna mówić o Ŝadnych uchybieniach. 

 

Jako kolejna głos zabrała radna Teresa Probst – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa. 

Poinformowała, Ŝe Komisja nie wniosła Ŝadnych zastrzeŜeń, co do wykonania budŜetu gminy 

za rok 2006. 

 

Ostatnia głos zabrała radna Gabriela Cielecka – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty 

i Spraw Społecznych. Poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty nie ma Ŝadnych zastrzeŜeń, co do 

poniesionych wydatków w 2006r. Komisja bardzo szeroko rozpatrywała wniosek Burmistrza, 

który chce zmniejszyć wydatki na oświatę. Radna stwierdziła, Ŝe sprawa ta jest otwarta. 

ZauwaŜyła jednak, Ŝe Komisja stoi cały czas na stanowisku, Ŝe oświata nie jest dochodowa. 

Radna wyraziła nadzieję, Ŝe będzie się szukało oszczędności. Dodała równieŜ, Ŝe zarówno 

Komisja jak i cała Rada uwaŜają szukanie tych oszczędności za sprawę trudną. Stwierdziła,  

Ŝe w tym przypadku nie moŜna od razu odtworzyć zysku. Zyskiem jest tu to, co wkładamy  

w wykształcenie i wychowanie naszych dzieci.        

 

Radni, rozpatrując sprawozdanie z wykonania budŜetu za rok 2006, nie stwierdzili Ŝadnych 

uchybień, nieprawidłowości ani nie zgłosili Ŝadnych pytań, co do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Pkt 11. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej. 

Po rozpatrzeniu przez radnych sprawozdania z wykonania budŜetu miasta i gminy 

Rakoniewice za rok 2006, Przewodniczący Rady przedstawił projekt Uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic. W projekcie Uchwały postanawia się, po 

zapoznaniu się z: wnioskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłoŜonym przez Burmistrza 

sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006 oraz opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, udzielić absolutorium Burmistrzowi  

z tego tytułu. 

 

Radni nie zgłosili uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało  

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie i złoŜył 

gratulacje panu Burmistrzowi.  

Uchwała Nr VII/54/2007 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Następnie głos zabrał pan Burmistrz. Podziękował za udzielenie absolutorium obecnym,  

jak równieŜ radnym poprzedniej kadencji. ZauwaŜył, Ŝe rok 2006 był rokiem wyborczym.  

W tym czasie duŜo w Gminie Rakoniewice się działo (a gdy duŜo się dzieje, wówczas 

powstaje duŜo problemów). Dalej Burmistrz stwierdził, Ŝe absolutorium to symbol, który 

dotyczy Burmistrza, a tak naprawdę dotyczy on całej Rady, jak równieŜ jej otoczenia, 

poniewaŜ to, co jest tworzone, tworzy się wspólnie. 

 

Dalej Przewodniczący zarządził przerwę w obradach o godz. 1240 do godz. 1255.     

 

Pkt 13. Podjęcie Uchwał.  

A) Głos zabrał pan Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, który 

przedstawił projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia regulaminu 

udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie gminy Rakoniewice. 

W projekcie Uchwały postanawia się, Ŝe w załączniku nr I do przedmiotowej Uchwały 
zmianie ulega treść § 9, który otrzymuje brzmienie: 
 „Tryb i sposób udzielania zasiłku szkolnego.” 
„Na finansowanie zasiłków szkolnych w gminie przeznacza się nie więcej niŜ 5% kwoty 
dotacji celowej otrzymanej przez Gminę Rakoniewice w trybie art.90r. ust.3 ustawy o systemie 
oświaty.”   
Poprzez dotąd obowiązujący zapis „5% dotacji celowej” Uchwała przesądzała o konieczności 
przeznaczania dokładnie 5% na zasiłki szkolne z dotacji celowej. Natomiast Ustawa  
o systemie oświaty określa moŜliwość przeznaczenia róŜnej kwoty z dotacji, nie więcej 
jednak niŜ 5%. Ze względu na małą ilość wypłacanych zasiłków szkolnych, kwota 5% dotacji 
celowej jest za wysoka. W związku z tym zmienia się zapis w uchwale na brzmienie „nie 
więcej niŜ 5%”, co daje moŜliwość dostosowania wysokość dotacji celowej do aktualnych 
potrzeb Gminy Rakoniewice. 
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Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr VII/55/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Rakoniewice stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

B) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości 

bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy 

Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. pana A. Maćkowiaka).    

Pan Adam Maćkowiak wystąpił z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego jest 
najemcą. Przedmiotem sprzedaŜy jest lokal mieszkalny nr 1 o powierzchni uŜytkowej 80,25 
m2 (do lokalu przynaleŜne są pomieszczenia: piwnica o pow. 1,22 m2, pomieszczenie 
gospodarcze o pow. 12,24 m2 w budynku poza budynkiem mieszkalnym oraz garaŜ o pow. 
11,74 m2) wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym 
z własnością lokalu, w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach. Budynek nr 4 
pobudowany jest na działce nr 539 o pow. 0,0826 ha. Lokal będący przedmiotem niniejszej 
uchwały zostanie wydzielony z nieruchomości zapisanej w KW 40823. Wartość lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 
36.944,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaŜy. 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy ww. lokalu 
mieszkalnego na rzecz najemcy lokalu – pana Adama Maćkowiaka w następujący sposób:  

1) w przypadku jednorazowej wpłaty naleŜności – bonifikata wynosi 60 % wartości,  

2) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty 
zawarcia umowy notarialnej - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości,  

3) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc od daty 
zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości,  

4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % naleŜności a spłata pozostałych części następuje 
w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 % wartości,  

5) w przypadku przedterminowej spłaty naleŜności ustalonej w ratach ustala się ulgę w wysokości 30 
% pozostałej do spłaty kwoty.  
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RozłoŜona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu oprocentowania 
w wysokości 3% w skali roku.  

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr VII/56/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  

(dot. pana A. Maćkowiaka) stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

C) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

Powiatowi Grodziskiemu (dot. ul. Zamkowej). 

Mieszkańcy ulicy Zamkowej w Rakoniewicach wystąpili do Burmistrza z wnioskiem  
o wykonanie remontu oraz zagospodarowanie chodników poprzez dokonanie nasadzeń drzew 
i krzewów przy drodze powiatowej nr 3570P ulicy Zamkowej w Rakoniewicach. Powiatowy 
Zarząd Dróg wykona remont chodnika prawej strony jadąc z Rakoniewic do Tarnowy na 
długości ca 375 mb ( 550m2) tj. od parkingu do ulicy Malinowej za względu na zuŜyty stan 
płytek chodnikowych oraz zapadnięcia i odkształcenia niwelety chodnika. Natomiast Gmina 
Rakoniewice wykona remont chodnika lewej strony na długości ca 20 mb (25m2 ) tj. od 
pasaŜu handlowego do gazowni oraz wjazdy na posesje. Następnie dokonane będą nasadzenia 
drzew i krzewów na długości ca 250 mb tj. od gazowni do ulicy Dębowej oraz pobocze przy 
posesji AGRI PLUS.     
W projekcie Uchwały postanawia się udzielić pomocy w wykonaniu zadania z zakresu 
właściwości Powiatu Grodziskiego – remont chodnika i wjazdów do posesji, oraz 
zagospodarowanie pobocza lewej strony drogi powiatowej nr 3570P ul. Zamkowej  
w miejscowości Rakoniewice ul. Zamkowa. Gmina wykona remont chodnika i wjazdów  
o wartości 5.000 zł oraz dokona nasadzeń drzew i krzewów o wartości łącznej do 25 000 zł.   
 

Radny Władysław Bazan zapytał, czy koszt zakupu krzewów wynosi aŜ 25.000 zł. 

 

Pan Paweł Sobecki potwierdził, Ŝe tyle wynosi koszt nasadzenia drzew i krzewów na tym 

odcinku. Dodał, Ŝe przetarg na to zadanie zostanie ogłoszony, ale ze wstępnego kosztorysu 

wynika, Ŝe tyle będzie to kosztowało. Po przetargu moŜe się okazać, Ŝe cena ta będzie 

mniejsza. 

 

Radny W. Bazan zapytał, czy te nasadzenia będą wykonane od gazowni. 
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Wiceprzewodniczący Rady - Marek Maćkowiak potwierdził. Wyjaśnił, Ŝe drzewa i krzewy 

zostaną posadzone na odcinku od gazowni, przez cmentarz. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu 

Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr VII/57/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. ul. 

Zamkowej) stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

D) Kolejny projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. 

Jabłonny) przedstawił równieŜ pan Paweł Sobecki. 

Mieszkańcy Jabłonny wystąpili do Burmistrza z wnioskiem o wykonanie remontu chodnika 
przy drodze powiatowej nr 3596P ulicy Grodziskiej w Jabłonnie tj. od Baru do ostatniej 
posesji po prawej stronie. Remont zostanie wykonany na długości ca 395 mb  
(750 m2) ze względu na zuŜyty stan płytek chodnikowych oraz zapadnięcia i odkształcenia 
niwelety chodnika. 
W projekcie Uchwały postanawia się udzielić pomocy w wykonaniu zadania z zakresu 
właściwości Powiatu Grodziskiego – remont chodnika przy drodze powiatowej nr 3596P  
w miejscowości Jabłonna. Gmina wykona projekt roboczy wraz z dokumentację przetargową 
o wartości 5.000 zł oraz wykona remont chodnika z materiałów powierzonych o wartości  
robocizny do 60 000 zł.    
 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr VII/58/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. 

Jabłonny) stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

E) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

Powiatowi Grodziskiemu (dot. Łąkiego). 
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Mieszkańcy Łąkiego wystąpili do Burmistrza z wnioskiem o wykonanie remontu chodnika 
przy drodze powiatowej nr 3569P prawej strony jadąc z Rakoniewic w kierunku Łąkiego tj. 
od posesji Pana Czesława Napieralskiego do przystanku autobusowego ze względu na zuŜyty 
stan płytek chodnikowych oraz zapadnięcia i odkształcenia niwelety chodnika. Remont 
zostanie wykonany na długości ca 80 mb ( 135m2). 
W projekcie Uchwały postanawia się udzielić pomocy w wykonaniu zadania z zakresu 
właściwości Powiatu Grodziskiego- remont chodnika przy prawej stronie drogi powiatowej nr 
3569P w miejscowości Łąkie. Gmina wykona projekt roboczy wraz z dokumentacją 
przetargową o wartości 5.000 zł oraz wykona remont chodnika z materiałów powierzonych  
o wartości robocizny do 15.000 zł. 
 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr VII/59/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. 

Łąkiego) stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

F) Ostatni projekt Uchwały w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2007 przedstawiła pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Najpierw pani Skarbnik 

szczegółowo przedstawiła proponowane zmiany. Zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody 
 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo,  Dz. 020 Leśnictwo i  Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa   
Pozostała działalność  
W związku z pismami Dyrektora Departamentu Finansów Samorządu Terytorialnego w sprawie 
ujmowania w budŜetach jst niektórych dochodów dokonuje się następujących zmian : 

1. Dochody naleŜne gminom z tytułu czynszu za obwody łowieckie będą ujęte w dziale 010 
rozdz. 01095 w § 0750 , przed zmianą były ujęte w dziale 020 rozdz. 02001 § 0750.  

2. Dochody z tytułu sprzedaŜy nieruchomości rolnych ( gruntów lub uŜytków rolnych ) będą 
ujęte w § 0770 wpływy z odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania 
wieczystego nieruchomości, przed zmianą były ujęte w § 0870 wpływy ze sprzedaŜy 
składników majątkowych.  

Gospodarka Gruntami i nieruchomościami  
1. Dochody z tytułu sprzedaŜy nieruchomości niebędących gruntami  lub uŜytkami rolnymi oraz 

lokali będących przedmiotem własności będą ujęte w § 0770 wpływy z odpłatnego nabycia 
prawa własności oraz prawa uŜytkowania wieczystego nieruchomości, przed zmianą były 
ujęte w § 0870 wpływy ze sprzedaŜy składników majątkowych.  

Pozostałę zmiany w dochodach budŜetu  
Dz. 758 RóŜne rozliczenia 
Część równowaŜąca subwencji ogólnej dla jst.   
Na podstawie zawiadomienia Ministra Finansów nr ST3 – 4820- 6/2007/507 z dnia 15 marca 
wpłynęło 23.03.2007r. część równowaŜąca subwencji ogólnej na 2007r. przysługująca gminie 
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Rakoniewice wynosi : 61.468 zł i jest niŜsza o kwotę 1.982 zł. w związku z powyŜszym dochody 
zostają zmniejszone o tę kwotę .  
Dz. 801 Oświata i wychowanie    
Szkoły podstawowe  
Szkoła Rakoniewice , zwiększenie dochodów z tytułu najmu lokalu o kwotę : 166 zł . 
Zmniejszenie dochodów z tytułu wpływu z róŜnych dochodów o kwotę : 4.000 zł , ( zawyŜony plan )  
Oddziały przedszkolne  
Szkoła Łakie , zwiększenie dochodów o kwotę : 410 zł z tytułu wpłat za dodatkowe z kółek  
j. angielskiego.   
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     
Pomoc materialna dla uczniów  
Przyznana dotacja celowa w kwocie : 45.062 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym  , zgodnie z art. 90 i art. 90e ustawy  
o systemie oświaty.  
Wydatki budŜetu   
Dz. 600 Transport i łączność  
Drogi publiczne powiatowe  zał. nr 2 
Udzielenie pomocy rzeczowej Powiatowi Grodziskiemu na wykonanie następujących  zadań :  
1. remont drogi powiatowej  w miejscowości Rakoniewice ulica Zamkowa  : § 4270 – 5.000 zł    
    § 4300 – 25.000 zł .  
2. remont  chodnika w miejscowości Łąkie : § 4270 – 15.000 zł i § 4300 – 5.000 zł , 
3. remont chodnika przy drodze powiatowej  w miejscowości Jabłonna  ul. Grodziska :  
    § 4270 – 60.000 zł i § 4300 – 5.000 zł. Szczegółowy opis wydatków w uchwale o udzieleniu    
    pomocy Powiatowi Grodziskiemu.                 
Dz. 750 Administracja publiczna   zał nr 2  
UMG  zał. nr 2  
- zmniejszenie wydatków zakup materiałów o kwotę : 482 zł z przeznaczeniem na inne wydatki 
niezbędne do wykonania.  
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  zał. nr 2 
Przesunięcie wydatków między paragrafami , kwoty 3.500 zł zaplanowanej w § 4300 , a według 
aktualnej klasyfikacji winny być w paragrafie 4430, dotyczy to wydatków związanych z opłatami za 
uczestnictwa w promowaniu gminy na róŜnego rodzaju konkursach ogólnopolskich.  
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nie posiadających 
osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem , zał nr 2  
Pobór podatków                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
Przesunięcia wydatków między paragrafami, kwoty 3.500 zł z usług pozostałych na zakup  
art. biurowych, zakupu materiałów do sprzętu komputerowego oraz zakup akcesoriów 
komputerowych .   
Dz. 758 RóŜne rozliczenia  zał nr 2 
Rezerwy ogólne i celowe   
Zmniejszenie o kwotę : 130.000 zł rezerwy ogólnej na wykonanie niezbędnych zadań własnych 
gminy. 
 Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał.  nr 2  
Szkoły podstawowe  
Zwiększenie  §  4210  dla następujących jednostek :  
Szkoła Rakoniewice   -      500 zł na zakup nagród w konkursie j. angielskiego 
Szkoła Rostarzewo    -   5.500 zł w tym : 500 zł na zakup nagród w konkursie j. niemieckiego i 5.000 
zł na zakup kosiarki i kserokopiarki. 
Szkoła Łąkie                      910 zł w tym : 500 zł na zakup nagród w konkursie matematycznym 
i 410 zł na zakup materiałów na wyposaŜenie szkoły , 
zmniejszenie § 4210  
Szkoła Łąkie                 1.000 zł , które było planowane na zakup tuszy i papieru do drukarek, a winno 
być w § 4750.  
Zmniejszenie §  4300  dla następujących jednostek : 
Szkoła Rostarzewo  - 1.000 zł  przesunięcie do wydatków przeznaczonych na szkolenia pracowników. 
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Szkoła Łąkie  -     450 zł  przesunięcie do wydatków przeznaczonych na szkolenia pracowników. 
Zwiększenie  §  4480 
Szkoła Rakoniewice    166 zł podatek od nieruchomości za wynajem lokali uŜytkowych. 
Zwiększenie  §  4700 
Szkoła Rostarzewo    -   1.000 zł  z przeznaczeniem na szkolenia pracowników. 
Szkoła Łąkie                      450 zł  z przeznaczeniem na szkolenia pracowników 
Zwiększenie  §  4750 
Szkoła Łąkie       1.000 zł na zakup tuszy i papieru do drukarek . 
Gimnazjum  
Zwiększenie wydatków dla następujących jednostek :  
Szkoła Rakoniewice   - § 4210 – 1.000 zł na zakup nagród w konkursie j. angielskiego i j. 
niemieckiego 
Szkoła Ruchocice       - § 4210 – 500 zł na zakup nagród w konkursie matematycznym 
Szkoła Jabłonna          - § 4210 – 500 zł na zakup nagród w konkursie humanistycznym 
Zmniejszenie § 4300   
szkoła Rakoniewice    o kwotę : 4.000 zł  nie odbył się planowany obóz sportowy polsko- niemiecki w 
lutym 2007. 
Pomoc społeczna  zał nr 2, 3    
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 
ubezpieczenia społecznego       
Przesunięcia między paragrafami w zadaniach zleconych gminie , zmniejszenie § 4300 o kwotę : 
4.600 zł a zwiększenie § 4170 o kwotę : 4.300 zł ( doręczanie decyzji ) oraz § 4210 o kwotę : 300 zł 
zakup czasopism i inne.  
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  zał nr 2 
Pozostała działalność ( orkiestra  Rostarzewo)    
Przesunięcie między paragrafami kwoty 4.500 zł z niewykorzystanych środków na wyjazdy orkiestry 
na zwiększenie wydatków na naprawę instrumentów muzycznych.   
Pomoc materialna dla uczniów  
Przyznana dotacja celowa w kwocie  45.062 zł będzie przeznaczona na pomoc materialną dla uczniów 
o charakterze socjalnym w tym na wypłatę stypendiów – 42.808,90 zł  i zasiłek szkolny – 2.253,10 zł.  
Ponadto ze środków własnych gminy na wypłatę stypendiów przeznacza się kwotę : 5.000 zł.  
Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  zał nr 2 
Oczyszczanie miast i wsi 
Przesunięcia między paragrafami wydatków planowanych na oczyszczanie miasta z § 4430 na § 4300 
błędnie naniesiono wydatek w budŜecie. 
 

Na koniec pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr VII/60/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Pkt 14. Wolne wnioski i informacje. 

Na wstępie Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe do Rady wpłynął wniosek z ZGKMWiK 

w Rakoniewicach w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Przewodniczący zasugerował, by radni na posiedzeniach Komisji 

zapoznali się z tym wnioskiem. Dodał, Ŝe do końca maja br. naleŜy podjąć stosowną Uchwałę 

w tej sprawie. 

 

Dalej Przewodniczący poinformował, Ŝe do Rady wpłynął protokół kontroli problemowej 

wykonywania zadań obronnych, podpisany przez pana Burmistrza. Kontrola ta odbyła się  

19 kwietnia br. Kontrolujący w kilku punktach wystosowali zalecenia, które w dość szybkim 

terminie (część do 25 maja, część do 29 czerwca) powinny zostać wykonane. O ich 

zrealizowaniu powinien zostać poinformowany Wojewoda Wielkopolski.  

 

W związku ze zbliŜającym się długim weekendem majowym Przewodniczący zaprosił 

wszystkich do uczestnictwa we mszy św. za Ojczyznę, która zostanie odprawiona 03 maja,  

o godz. 10:00. Przy okazji pan Przewodniczący poprosił radnych do udziału w Poczcie 

Sztandarowym. Zachęcił równieŜ do uczestniczenia w imprezach majowych jak np. biegach 

ulicznych, w Turnieju Piłkarskim, który odbędzie się na stadionie w Rakoniewicach 29.04.br.,  

a w którym udział weźmie równieŜ reprezentacja Rady.  

 

Następnie głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Zapytała, w jakim stopniu zrealizowane są 

dopłaty (które mieli dokonać mieszkańcy) do budowy kanalizacji w miejscowości 

Rostarzewo oraz jakie podjęto, lub zamierza się podjąć, decyzje w stosunku do właścicieli 

posesji, którzy tych wpłat nie dokonali. Radna dodała, Ŝe kwestia ta budzi kontrowersje wśród 

mieszkańców Rostarzewa. 

 

Odpowiedzi udzielił pan Burmistrz. Powiedział, Ŝe obecnie nie wie dokładnie ile osób nie 

wpłaciło pieniędzy za przyłącza. Wyjaśnił, Ŝe w związku z tym zrodziły się dwie koncepcje: 

jedna - by odłączyć od sieci kanalizacyjnej te posesje, których właściciele nie dokonali wpłat, 

druga - by wprowadzić opłatę adiacencką i zastosować ją w stosunku do tych zalegających  

z opłatami osób. Burmistrz powiedział, Ŝe w najbliŜszym czasie zajmie się tą sprawą.  

Zdaniem Burmistrza jest to przykład typowego cwaniactwa, z którym naleŜy konsekwentnie 

postępować.  
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Dalej pan Burmistrz wyraził zdanie, Ŝe grunty gminne (bez względu na to przez kogo, gdzie  

i ile lat są dzierŜawione) nie powinny być sprzedawane w formie prawa pierwszeństwa. 

Burmistrz zauwaŜył, Ŝe cena gruntów w ostatnim czasie znacznie wzrosła. Stwierdził, Ŝe 

wszelkiego rodzaju grunty i lokale uŜytkowe w tej gminie mogą być sprzedawane tylko na 

zasadzie wolnego przetargu (dodał, Ŝe jeśli nie usłyszy sprzeciwu, uzna, Ŝe pozostali zgadzają 

się z jego zdaniem). Jeśli chodzi o sprzedaŜ gruntów pod konkretną działalność gospodarczą, 

to (tak, jak to było do tej pory) jeśli otwierający działalność zadeklaruje, Ŝe zatrudni w swojej 

firmie minimum 5 osób, wówczas cena gruntu miałaby wynosić około 5 zł/1m2. Z kolei 

działki budowlane (aby nie forsować zbyt wielkich cen), jeśli są one w pełni uzbrojone 

powinny kosztować około 20 zł/1m2. Argumentując pan Burmistrz stwierdził, Ŝe ludzie 

powinni budować ładne domy, a nie płacić ogromne ceny za działki. Na koniec Burmistrz 

stwierdził, Ŝe ulgi powinny dotyczyć tylko lokali sprzedawanych najemcom.  

 

Jako ostatnia głos zabrała pani GraŜyna Willmann – Wicestarosta Powiatu Grodziskiego. Na 

wstępie podziękowała za zaproszenia, które otrzymuje na Sesje Rady. Kontynuując 

powiedziała, Ŝe udział w dzisiejszej Sesji jest dla pani Wicestarosty szczególnie waŜny i miły, 

poniewaŜ przez podjęcie przez Radę stosowanych Uchwał, wyraŜona została chęć współpracy 

z Powiatem. Inicjatorem wspólnego wykonywania zadań była właśnie gmina Rakoniewice. 

Dzięki temu na terenie naszej gminy dokonano bardzo duŜo drogowych inwestycji. Taki 

sposób gospodarowania podchwycili wójtowie i burmistrzowie innych gmin i równieŜ 

zadeklarowali chęć współpracy. W związku z tym obecnie środki muszą być dzielone w taki 

sposób, by wystarczyło dla wszystkich gmin. Dalej pani Wicestarosta poinformowała, Ŝe  

w bieŜącym budŜecie Powiatu na wykonanie inwestycji drogowych w gminie Rakoniewice 

zabezpieczono sporą pulę środków (drugą w kolejności). Za chęć współpracy pani  

G. Willmann podziękowała. Dalej wyjaśniła, Ŝe pan Starosta oraz panowie wójtowie  

i burmistrzowie podjęli niepisaną umowę, Ŝe przed konstruowaniem budŜetu odbędą się 

spotkania, na których zostanie ustalone, co naleŜy zrobić w pierwszej kolejności. Miniony 

okres był szczególnym, gdyŜ był to okres wyborczy - nikt nie chciał pozostawiać schedy 

swoim zastępcom. a wyników wyborów nie moŜna było przewidzieć, dlatego decyzje 

zapadały nieco później. Dzisiejsza wola radnych bardzo cieszy Starostwo, gdyŜ  

w przeciwnym razie inwestycje te Powiat musiałby wykonać sam, ale wówczas wykonano by 

je w mniejszym zakresie.  
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Na koniec pani Wicestarosta powiedziała, Ŝe ma przyjemność uczestniczyć w wielu 

uroczystościach na szczeblu gmin i powiatu i jest jej szczególnie miło, Ŝe coraz częściej  

i skuteczniej w imprezach tych uczestniczą reprezentanci gminy Rakoniewice. Pogratulowała 

wszystkim tym, którzy przyczyniają się do tego, Ŝe gmina Rakoniewice działa tak pręŜnie.                                    

 

Pkt 15. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad VII Sesji V kadencji Rady.    

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 22

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 02 maja 2007r. 

 

 

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  .......................................... 

 

 

Protokolant – Magdalena Chojnacka - .......................................... 

 

Wykaz dokumentacji protokołu : 

1. Usprawiedliwienie nieobecności na Sesji radnego B. Chałupki. 

2. Lista obecności radnych.  

3. Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta i gminy Rakoniewice za 2006r. 

4. Uchwała Nr SO-11/13/S/Ln/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu, z dnia 11 kwietnia 2007r., w sprawie wyraŜenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006. 

5. Uchwała Komisji Rewizyjnej, z dnia 04 kwietnia 2007r., w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za rok 2006, wraz z opinią Komisji o wykonaniu 

budŜetu Gminy Rakoniewice za rok 2006. 

6. Uchwała Nr SO-11/10/A/Ln/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2007r. w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budŜetu gminy za 2006r. 

7. Uchwała Nr VII/54/2007 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic. 

8. Uchwała Nr VII/55/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Rakoniewice. 

9. Uchwała Nr VII/56/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy  

(dot. pana A. Maćkowiaka). 

10. Uchwała Nr VII/57/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu  

(dot. ul. Zamkowej). 
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11. Uchwała Nr VII/58/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu  

(dot. Jabłonny). 

12. Uchwała Nr VII/59/2007 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu  

(dot. Łąkiego). 

13. Uchwała Nr VII/60/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2007. 

 
 


